
Vážený pan 
RNDr. Miloš Vystrčil
předseda Senátu PČR
Valdštejnské náměstí 17/4, Praha 1, 118 01                                     V Miletíně dne 3.června 2020

Vážený pane předsedo,

od roku 2003 do roku 2006 jsem byl  uvolněný místostarosta  města  Miletín,  poté až do
současnosti jako starosta. Po celou dobu jsme se snažili rozvíjet naše městečko a posouvat
ho dále. Podařila se spousta projektů, které zcela jistě zvýšily komfort života na venkově a
posunuli  jsme  se  blíže  Evropě.  Za  tím  vším  stála  spousta  a  spousta  práce,  těžkostí,
nepříjemností,  ale  bavilo  nás  to.  Viděli  jsme  rozvoj  a  věděli  jsme,  že  to  k  něčemu je.
Dokonce i v době finanční krize, se obcím poměrně dařilo. Stát nijak výrazně neobral obcím
jejich rozpočty a ty se tak mohly rozvíjet. Toto rozhodnutí bylo zcela správné, jak ukázala
budoucnost.  Obce  totiž,  jak  jistě  víte,  patří  mezi  největší  a  nejspolehlivější  investory a
dávají tak práci jak těm nejmenším živnostníkům, tak malým, středním a velkým firmám.
To se  také  dělo  v době  krize a  díky tomu,  že  obce  nepřestaly investovat,  se  zachránila
spousta  firmem  a  tudíž  nemuseli  jejich  zaměstnanci  čerpat  nemalé  částky  ze  státního
rozpočtu prostřednictvím různých dávek a státu se tak podařilo lépe a dříve z krize dostat.
Navíc v té době se firmy skutečně předháněly, aby zakázku získaly a díky tomu se obce
rozvíjely za méně peněz a ve větším rozsahu. Platilo  zde obrácené pořekadlo,,  Za málo
peněz, hodně muziky“. 
         Situace se začala nenápadně měnit k horšímu za posledních šest let, kdy se stát
opakovaně snažil obrat obce o jejich samosprávu a vnutit jim rozhodující moc státu. Ať to
byly pokusy o zrušení matričních úřadů či rušení stavebních úřadů na malých obcích. Stát
neustále  navyšuje  nesmyslnou  byrokracii  a  náročnou  administrativu  ve  všech  ohledech.
Zejména  pak  získávání  dotačních  titulů  je  nesmírně  administrativně  náročné,  drahé  a
nebezpečné. Nebezpečné z hlediska toho, že okamžikem získání dotace se obce  stávají
cílem různých kontrol, které mají jediný úkol. Dostat dotace zpět a ještě s pěkným penálem.
To jsem ale odbočil od hlavní věci, kvůli které Vám píši.
         Zcela jistě víte jaká je současná situace kolem snižování rozpočtů obcím, ať je to
jakýmkoliv  způsobem.   To   snižování  je  opravdu  dramatické  a  velkou  vahou  zasáhne
všechny obce  a  města  v  naší  republice.  Obce  jsou  tak  odsouzené  k  ukončení  rozvoje,
začnou být opět neúhledné a zaostalé. Obce, aby alespoň přežily, musí rušit nejen veškeré
investice, ale i omezit provozní náklady. Dotkne se to tedy veškeré činnosti obce.  Kromě
jiného se také bude šetřit na školství, kultuře, sociální péči, spolkovém životě, dobrovolných
záchraných složkách,  místních komunikacích atd.   Zkrátka život  na venkově se zastaví.
Dalším  negativním  jevem  pak  může  být  propouštění  zaměstnanců,  většinou  velice
zkušených zaměstnanců a obce, tak nebudou moci poskytovat kvalitní služby lidem. 
         Dalším negativním jevem  bude obrovský nárůst nezaměstnanosti, protože živnostníci
a firmy příjdou o značnou část  výdělku a tím pádem nastane velké propouštění a krach
podnikání.
            



Jenom pro přiblížení o kolik peněz přijde naše obec. Propad z daní cca 3,8 mil, tzv. pomoc
živnostníkům 500 000,- Kč, náklady na nákup ochranných pomůcek obcí 200 000,- Kč,
propad  na  nájmech  dalších  200  000,-  Kč.  To  znamená,  že  přijdeme  cca  o  5  mil.  Z
plánovaných 15  mil.  tedy třetina  rozpočtu.  Provozujeme  školu,  školku,  sportovní  areál,
kulturní dům, hřbitov, JPO, zdravotní středisko,  hospodaříme v lesích ( kůrovcová kalamita
nám zničila  více  jak  polovinu  lesů  a  nyní  nebudeme  mít  peníze  na  obnovu),  matriku,
stavební  úřad,  knihovnu,  údržba  města,  veřejné  prostranství,  podporujeme  spolky  a
sdružení, provozujeme pečovatelskou službu a domy s pečovatelskou službou, infocentrum,
staráme se o množství pískovcových cenných soch, veřejné osvětlení, máme pracovní četu
na  údržbu  města,  atd.  To  vše  je  v  ohrožení  jenom  díky  likvidačnímu  a  záměrnému
rozhodnutí vlády ČR.
          Navrhované nesmyslné náhrady, poskytovat  obcím dotace, je opravdu směšné. Chápu
to tak, že obcím vláda vezme peníze a pak jim část vrátí  formou dotací na vládou vyhlášené
programy. To znamená, že obce si nebudou moci sami rozhodovat, co chtějí dělat, nařídí jim
to stát, který je bude takto držet pod krkem a udělá z nich své vazaly, závislé na libovůli
vládnoucí garnitury. Každá dotace však také potřebuje vstřícnost, na které však obce mít
nebudou, to znamená, že se buď zadluží nebo dotace zůstanou nevyužité. Vláda poté řekne,
že  obcím  nabízela  pomoc,  ale  ty  pomoc  odmítly.  Tento  způsob  formou  dotací  může
navrhnout jenom ten, který nikdy nepracoval v komunální politice nebo je to jen poslušný
úředník, poslanec, či ministr. 
         Ujišťuji Vás, že ohlasy starostů nejsou žádnou kampaní, jak uvedl pan premiér, ale je
to volání  o zachování zdravého rozumu a kvalitního života na venkově. Také Vás ujišťuji,
že obce nejsou bohaté, jak tvrdí paní ministryně a nemohou si dovolit  obrat své rozpočty o
jednu třetinu. To je obrovská neznalost práce a života na venkově. Možná také záměr.
    Vážený pane předsedo, jako jediné z vysokých institucí píši Vám. Panu prezidentovi
nemá cenu psát,   život  obyčejných lidí,  ho vůbec nezajímá a ani  bych od něho nečekal
podporu. Ostatně to opakovaně potvrdil  v  nedávné těžké době, kdy místo toho, aby lidi
stmelil a podpořil, dělal úplný opak.  Panu premiérovi, který se snaží řidit nejen stát jako
firmu, ale i samotné obce, nemá smysl psát. Stejně by reagoval, pokud by tedy reagoval, že
je to kampaň nebo lži pomateného starosty malé obce. 
Proto  Vás  žádám  a  dovoluji  si  žádat  i  jménem  spousty  dalších  starostů  malých  obcí,
nenechte obce živořit,  nenechte živořit život na obcích, nedopusťte, aby nás vláda hodila
opět přes palubu, tak jak to udělala při krizi způsobené čínskou chřipkou, kdy bylo pouze na
obcích  a  jejich  občanech,  jak  se  zvládne  epidemie.  Epidemie  se  zvládla  právě  díky
obětavosti obyčejných lidí a práci obcí a měst.  

                                            Přeji Vám krásný den

                                                Nosek Miroslav

                                               starosta města Miletín


